
 

 

Αθήνα, 12 Απριλίου 2023 

Ερώτηση 

Προς τον κ. Υπουργό Ανάπτυξης και Επενδύσεων  

 

Θέμα: «Να αποσυρθεί άμεσα το σχέδιο νέου κανονισμού των ΒΙΠΕ και να 

προσέλθει η ΕΤΒΑ ΑΕ σε διάλογο με τις εγκατεστημένες επιχειρήσεις» 

Μεγάλη αναστάτωση επικρατεί στις επιχειρήσεις που είναι εγκατεστημένες στις 
Βιομηχανικές Περιοχές τις χώρες, από το νέο κανονισμό που έθεσε σε 
διαβούλευση ολίγων ημερών η ΕΤΒΑ ΑΕ.  
Σύμφωνα με όσα καταγγέλλουν οι παραγωγικές μονάδες της ΒΙΠΕ Σερρών,   η 
πρόταση – σχέδιο αλλαγής του κανονισμού λειτουργίας από την «ΕΤΒΑ» ως 
διαχειρίστρια των κοινοχρήστων όλων των βιομηχανικών περιοχών της χώρας. 
μεταξύ των οποίων και της Βιομηχανικής Περιοχής Σερρών, προβλέπει: 
- Την μετατροπή της ΕΤΒΑ από διαχειρίστρια των κοινοχρήστων σε φορέα συν-
διοίκησης της 
κάθε επιχείρησης με μονομερείς αποφάσεις και με απίστευτες υποχρεωτικές 
ρυθμίσεις με 
χρέωση του κόστους στις επιχειρήσεις και επιβολή προστίμων σε όσες 
παρεκκλίνουν. 
- Προβλέπει καταβολή τιμήματος υπεραξίας σε κάθε μεταβίβαση (πώληση) της 
εταιρείας σε 
αξία ίση με την διαφορά μεταξύ της ισχύουσας τιμής που καθορίζει η ΕΤΒΑ και 
της τιμής 
κτίσεως. Δηλαδή από διαχειρίστρια κοινοχρήστων η ΕΤΒΑ μετατρέπεται σε 
συνιδιοκτήτη της κάθε επιχείρησης. 
- Να προβαίνει σε επενδύσεις χωρίς καμιά διαβούλευση και διαφάνεια το 
κόστος των οποίων 
θα καταβάλουν οι εγκατεστημένες επιχειρήσεις στις ΒΙ.ΠΕ. (πρόσφατη 
εξαγγελία επενδύσεων ύψους 50 εκ. ευρώ) 
- Η νέα πρόταση αλλαγής του κανονισμού λειτουργίας που προωθείται είναι 
συνέχεια του 
ψηφισθέντος νόμου 4982/15-10-2022 που την ενθαρρύνει να προτείνει και 
πρακτικά να επιβάλλει απίστευτες αρμοδιότητες με γνώμονα αποκλειστικά και 
μόνο το συμφέρον των μετόχων της. 
Η ανησυχία των παραγωγικών μονάδων στις ΒΙΠΕ πολλαπλασιάζεται και από 
τη φημολογία ότι η κύρια μέτοχος της ΕΤΒΑ ΑΕ, Τράπεζα Πειραιώς έχει 
μεταβιβάσει το 64% της ΕΤΒΑ ΑΕ σε ξένο fund το οποίο προωθεί το νέο 
κανονισμό λειτουργίας των επιχειρήσεων, χωρίς να είναι γνωστή ούτε η 
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ταυτότητα ούτε ο ρόλος που επιδιώκουν να διαδραματίσουν στην ελληνική 
βιομηχανία τα στελέχη που εμπλέκονται σε αυτό το fund. 
Η μεθόδευση μάλιστα που ακολουθείται έχει προκαλέσει και την εύλογη 
αντίδραση του Επιμελητηρίου Σερρών καθώς ο νέος κανονισμός είναι σαφές 
ότι προσθέτει υποχρεώσεις και κόστος στις εγκατεστημένες επιχειρήσεις, χωρίς 
κανένα πρακτικά όφελος, ενώ καθιστά σχεδόν απαγορευτική την εγκατάσταση 
νέων επιχειρήσεων στις Βιομηχανικές Περιοχές. 
Σε μια περιοχή μάλιστα όπως η ΠΕ Σερρών που υποφέρει από την 
αποβιομηχάνιση, η δημιουργία προσκομμάτων και η αύξηση του κόστους 
λειτουργίας στις εναπομείνασες επιχειρήσεις χωρίς μάλιστα κάποιο όφελος, 
ενδεχομένως να αποτελέσει και τη «χαριστική βολή» για την περιφερειακή 
οικονομική ανάπτυξη. 
 

ΕΠΕΙΔΗ ο προτεινόμενος νέος κανονισμός λειτουργίας των ΒΙΠΕ φαίνεται να 

εξυπηρετεί αποκλειστικά τα συμφέροντα της ΕΤΒΑ ΑΕ σε βάρος μάλιστα των 

εγκατεστημένων στις ΒΙΠΕ παραγωγικών μονάδων  

ΕΠΕΙΔΗ ο ελάχιστος χρόνος διαβούλευσης εν μέσω μάλιστα των επίσημων 

αργιών των εορτών του Πάσχα και χωρίς να έχει προηγηθεί ενδελεχής 

ενημέρωση των επιχειρήσεων για τις προτεινόμενες αλλαγές δεν δικαιολογείται 

ΕΠΕΙΔΗ η όλη μεθόδευση έγκρισης του νέου κανονισμού στερείται της 

αναγκαίας διαφάνειας  

ΕΠΕΙΔΗ η καθολική αντίδραση των εγκατεστημένων παραγωγικών μονάδων 

στις ΒΙΠΕ καθιστά σαφές ότι οι προτεινόμενες αλλαγές δεν εξυπηρετούν τις 

εγκατεστημένες μονάδες αλλά εξυπηρετούν αλλότρια συμφέροντα 

ΕΠΕΙΔΗ η φημολογία μεταβίβασης του πλειοψηφικού πακέτου μετοχών της 

ΕΤΒΑ ΑΕ από την Τράπεζα Πειραιώς σε ξένο fund αγνώστων επιδιώξεων 

ενέχει σοβαρούς κινδύνους για την ελληνική βιομηχανία  

ΕΠΕΙΔΗ δεν μπορεί να υπάρξει παραγωγική και οικονομική ανασυγκρότηση 

της ελληνικής περιφέρειας, όπως η ΠΕ Σερρών, χωρίς τις ελληνικές 

βιομηχανίες 

ΕΠΕΙΔΗ ο προτεινόμενος νέος κανονισμός λειτουργίας των ΒΙΠΕ απέχει πολύ 

από το να διευκολύνει τη βιομηχανική παραγωγή  

ΕΠΕΙΔΗ η ελληνική βιομηχανία δεν έχει ανάγκη πατρόνες ή ματρώνες και 

μάλιστα αγνώστων λοιπών στοιχείων και επιδιώξεων αλλά ένα σχέδιο 

ουσιαστικής βιομηχανικής ανασυγκρότησης στη βάση των αναγκών της 

ελληνικής οικονομίας και κοινωνίας  

 

 



Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

- Για ποιους λόγους δρομολογείται η βεβιασμένη αναθεώρηση του 

κανονισμού των ΒΙΠΕ χωρίς ενημέρωση και κυρίως σε βάρος των 

συμφερόντων των εγκατεστημένων παραγωγικών μονάδων στις 

ΒΙΠΕ όλης της χώρας; 

- Για ποιους λόγους ορίστηκε από την ΕΤΒΑ εξαιρετικά μικρός 

χρόνος διαβούλευσης επί ενός σχεδίου κανονισμού που θα 

επηρεάσει άμεσα το σύνολο των εγκατεστημένων στις ΒΙΠΕ 

παραγωγικών μονάδων; 

- Για ποιους λόγους επιλέχθηκε η μέθοδος της ηλεκτρονικής 

ψηφοφορίας και πώς μπορούν οι εκπρόσωποι των 

εγκατεστημένων παραγωγικών μονάδων να ελέγξουν το 

αποτέλεσμα αυτής της ψηφοφορίας;  

- Πώς διασφαλίζεται και πώς ελέγχεται ότι τα σχόλια και οι 

αντιρρήσεις των ενδιαφερόμενων εγκατεστημένων παραγωγικών 

μονάδων λαμβάνονται υπόψη; 

- Θα ακολουθήσει νέα διαβούλευση επί νέου σχεδίου κανονισμού 

που θα καταρτιστεί κατόπιν των όποιων παρατηρήσεων 

υποβληθούν; 

- Η Τράπεζα Πειραιώς διατηρεί τον έλεγχο του 65% των μετοχών της 

ΕΤΒΑ ΑΕ και το ελληνικό δημόσιο το 35%, ή έχει πράγματι εισέλθει 

ξένο fund το οποίο διατηρεί σήμερα την πλειοψηφία του μετοχικού 

πακέτου της ΕΤΒΑ ΑΕ;  

- Εάν όντως η Τράπεζα Πειραιώς έχει μεταβιβάσει την πλειοψηφία 

των μετοχών της ΕΤΒΑ ΑΕ ποιος είναι σήμερα ο κύριος μέτοχος; 

   

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

Αβραμάκης Ελευθέριος 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Γκιόλας Γιάννης 

Ηγουμενίδης Νίκος 

Καφαντάρη Χαρά 



Μάλαμα Κυριακή 

Μάρκου Κώστας 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Παπαηλιού Γιώργος 

Πέρκα Πέτη 

Πούλου Γιώτα 

Σαρακιώτης Γιάννης 

Σκούφα Μπέττυ 

Τελιγιορίδου Ολυμπία 

Φάμελλος Σωκράτης 

Χρηστίδου Ραλλία 

 




